
توضیحـات رییـس اتـاق اصـناف در
مـورد پلمـب واحـدهای صـنفی بـه

دلیل حجاب
به گزارش صدای تجارت از مهر، حسین طاهرمحمدی امروز در نشست خبری
با بیان اینکه بیش از ۳ میلیون واحد صنفی در کشور تحت نظارت ۸
هزار اتحادیه داریم، اظهار داشت: بخش خصوصی مستقل برای دولت و
نظام حیاتی است زیرا میتواند در جامعه بسیار اثرگذار باشد و افق

روشنی را برای اجرای برنامهها ترسیم کند.

رئیس اتاق اصناف ایران با اشاره به اینکه وضعیت موجود با وضعیت
ایده آل فاصله زیادی دارد، گفت: آموزش و توانمندسازی اصناف در
دستورکار است تا یک دگرگون سازی اساسی را شاهد باشیم. هوشمندسازی
و تجمیع بازرسی و همچنین بازرسی از واحدهای آنلاین نیز در برنامه

است تا آرامش فعالان کسب و کار فراهم شود.

وی ادامه داد: همچنین بین گرانی و گرانفروشی باید وجه تمایز قائل
شویم و تخلفات را به درستی پیگیری کنیم.

طاهرمحمدی به قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار اشاره کرد و
گفت: همه تابع قانون هستند. فقط در این مورد یک نقطه نظری داریم

که ای کاش قبل از این قانون، قانون نظام صنفی اصلاح میشد.

وی افزود: ما تلاش میکنیم که قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار
به خوبی اجرا شود منتهی در فرایند اجرا با چالشهایی مواجه هستیم
که امیدواریم با تدابیری، این موانع به حداقل خواهد رسید و در

زمان اندکی فرایندها را متناسب با قانون خواهیم کرد.

طاهرمحمدی با بیان اینکه منابع مالی تشکلهای صنفی متناسب با
اهدافشان نیست، گفت: با پیشنهاداتی که به مجلس و دولت خواهیم داد
و در صورت لزوم استفاده از ظرفیتهای برنامه هفتم، منابعی را برای
اصناف در نظر بگیریم. با ایجاد این رویکرد شاهد بهبود عملکرد

تشکلهای صنفی خواهیم بود.

وی یادآور شد: در حوزه تأمین منابع مالی در چند سال اخیر، آنچنان
که باید منابع مالی اتاقها تأمین نشد. با این حال در انجام وظایف
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حتی در زمان کرونا، کوچکترین تخطیای صورت نگرفت.

رئیس اتاق اصناف ایران در مورد اطهارات رئیس سازمان مالیای در
مورد معافیت مالیاتی ۴ میلیون واحد صنفی، گفت: تکلیف قانونی هر
فعال اقتصاد پرداخا مالیات است و کسی مخالف پرداخت مالیات نیست و
کسبه هم برای پرداخت همراهی میکنند. ثبت تعداد زیاد اظهارنامههای

کسبه مهر تأییدی بر این موضوع است.

رَِف غیرصنفی اعلام میکنند زیرا وی افزود: آقای سبحانیان با سایر ح
ما فقط ۳ میلیون واحد صنفی داریم. بنابراین رئیس سازمان مالیاتی

در سطح کلان آمار میدهد.

طاهرمحمدی ادامه داد: کسبه به خاطر مالیات تعطیل نشده اند زیرا
اصناف اختیار دارند از تبصره ماده ۱۰۰ استفاده کنند یا اظهارنامه
بدهند و درخواست رسیدگی کنند. حتی فضا برای طرح دعوا و شکایت نیز

فراهم است.

وی افزود: دیشب وزیر اقتصاد با رئیس سازمان حمایت و رئیس کمیسیون
اقتصادی و مقامات صنفی جلسه داشت تا مباحث مربوط به مالیات اصناف

و مودیان به صورت دقیق تشریح شود. ما د پیشنهاداتی از جمله
استمهال برای تمدید مهلت تسلیم اظهارنامه دادیم که باید فرایند

قانونی آن طی شود.

رئیس اتاق اصناف ایران تصریح کرد: در تلاش هستیم تا برای آن دسته
از مشاغلی که امکان استفاده از ماده ۱۰۰ را دارند ظرفیتهای ماده
را افزایش و دامنه آن را گسترش دهیم تا استفاده حداکثری از این

ماده شود.

وی در مورد عدم استفاده اصناف از کارتخوان اظهار داشت: نکته اول
اینکه همه مشاغل صنفی الزام به استفاده از کارتخوان ندارند. نکته
دوم اینکه باید سامانه جامع مالیاتی اجرا تا عدالت مالیاتی محقق

شود.

طاهرمحمدی افزود: امروز هیچ کارتخوان بدون هویتی در کشور وجود
ندارد بنابراین اگر از کارتخوان شخص دیگری هم استفاده شود باید

مالیاتش را بپردازد.

وی درباره اینکه برخی از اصناف به جای استفاده از کارتخوان اقدام
بهوکارت به کارت میکنند هم گفت: سازمان امور مالیاتی میتواند به
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هر حسابی که از یک تعداد تراکنشی بیشتر تراکنش داشته باشد، ورود
کند تا ببیند حساب تجاری است یا خیر. در این صورت فرایند اخذ
مالیات طی میشود. بنابراین احتمال فرار مالیاتی اصناف کم است.

رئیس اتاق اصناف ایران در مورد صدور مجوزهای واحدهای صنفی، تصریح
کرد: قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار چند وقتی است اجرا شده
و کلیه مجوزها از این طریق صادر میشود، منتهی ما نقطه نظراتی در
این رابطه داریم که به اطلاع وزارت اقتصاد رساندیم و طی روزهای
آینده در جلسهای به صورت کامل برای مرکز ملی بهبود محیط کسب و

کار این مسائل را عنوان خواهیم کرد.

طاهرمحمدی اضافه کرد: هر کسی که میخواهد واحد صنفی تأسیس کند
باید برای دریافت مجور به سامانه ایرانمجوز مراجعه میکنند و ثبت

تقاضا انجام میشود و فرایندها به صورت خودکار جلو میرود.

وی در مورد کمبود کالاها گفت: به دنبال ترسیم طرحی برای برنامه
پیش رو در حوزه کالاهای اساسی از جمله نان هستیم.

طاهرمحمدی افزود: عرضه کالا تابع مؤلفههای قبل است. در تولید
تأمین مواد اولیه و هزینهها، انتقال به بازار، شبکه توزیع و …
دست به دست هم میدهند و در تعیین قیمت نهایی کالا نقش مستقیم

دارد.

رئیس اتاق اصناف ایران به تشکیل وزارت بازرگانی اشاره کرد و گفت:
در حال حاضر تنظیم بازار چندپاره است و حوزههای مختلف در امر
تصـمیم سـازی هـا و مـدیریت در فراینـدهای مختلـف، دخیـل هسـتند.
بنابراین ممکن است یک ناهماهنگی یا تأخیر در اجرای برنامهها و
عدم عرضه به موقع کالا موجب افزایش تقاضا و رشد قیمت شود.
بنابراین باید صبر کنیم تا ببینیم تشکیل وزارت بازرگانی به نتیجه

میرسد یا خیر.

طاهرمحمدی در مورد پلمب واحدهای صنفی به خاطر حجاب، اظهار داشت:
جلسه کوتاهی در این خصوص داشتیم و هفته آینده هم جلسات تخصصی در
این رابطه داریم تا چالشها را بررسی کنیم. دستورالعملهایی هم به

تشکلهای صنفی ابلاغ شده است.

وی افزود: فکر میکنم با یک اقدام خوبی و همراهی کسبه، یک سازوکار
خوبی با کمک کسبه ترسیم کنیم و مشکل در آیندهای نزدیک مرتفع

خواهد شد.



رئیس اتاق اصناف ایران گفت: در واحدهای صنفی به افرادی که از روی
ناآگاهی قصد تخطی از قوانین را دارند، تذکر میدهیم.

وی در مورد اینکه آیا پلمب واحدهای صنفی به دلیل حجاب مشتری بر
اساس فرایندهای قانونی است یا خیر، افزود: در راستای تبیین شعائر
اسلامی گام برمیداریم. اتحادیهها در جریان پلمب ها هستند. در
چارچوب قانون باید منافع جامعه صنفی حفظ شود و مبانی قانونی کشور
هم باید حفظ شود. وقتی این اتفاق بیفتد منافع هیچکس به خطر

نمیافتد.


